
Vážení rodiče a žáci, 

včerejší den přetrhl dobu adventní na dvě části. Před střelbou a po střelbě na FF UK. Bude to 

pro nás připomínka i do dalších let. Připomínka události, která se ve světě děje čím dál 

častěji. Člověka zaráží, jak je možné, že někdo ukončí život druhému člověku a tím změní 

události v mnoha rodinách, způsobí smutek a žal tolika lidem. Naprosto bezohledně. Ale 

všichni ti, kteří tento smutek způsobují, jsou lidmi. Lidmi, kteří žijí mezi námi, chodí do školky, 

školy, navštěvují střední školu a vysokou. My učitelé se snažíme s dětmi a žáky pracovat nejen 

na vědomostech, ale i na chování a na tom, aby pochopili, co to je být člověkem, jak mezi 

lidmi žít, jak se navzájem chovat, a hlavně proč to všechno děláme. Vysvětlujeme a 

opakujeme. Řešíme problémy tak, aby všichni, kteří jsou nám svěřeni, pochopili, co to je být 

člověkem.  

V případě střelce, který ukončil životy lidí, aniž bychom se dověděli, jakými lidmi se mohli 

stát, se musíme zamyslet nad vlastními rodinami, pokud je máme. Nad tím, zda se navzájem 

věnujeme jeden druhému, chápeme jeden druhého. Věnujeme čas a úsilí tomu, co je 

opravdu důležité, nebo jen spěcháme dál a dál. Nedívat se napravo, ani nalevo je 

jednoduché, ale být člověkem je těžké. 

Zaměřme se, prosím, se vzpomínkou na ty, kteří tyto Vánoce už neoslaví, na to, co je 

podstatné na Vánocích. Aby byl člověk člověkem. Věděl, kdo je. Věděl, co pro něj znamená 

ten druhý a že i ten má právo být člověkem 

Nám všem přeji vánoční svátky plné pochopení a lásky a vzpomeňme na ty, kteří nám skrze 

zbytečnou smrt ukazují, co je v životě podstatné. 

Tomáš Červinka, ředitel školy 

 


